

**Le comté de Bonaventure.**

*Division électorale :*

S. R. P. Q. Titre 1er. c. 2. s. 2. Art. 64.

Le comté de Bonaventure est borné au nord-est, par le comté de Gaspé ; au nord-ouest, partie par le comté de Gaspé et partie par le comté de Rimouski, sur le prolongement de la même ligne de profondeur jusqu'à la rivière Patapédia ; à l'ouest, par la rivière Patapédia ; et au sud, par la rivière Ristigouche et la Baie des Chaleurs, y comprises les îles les plus rapprochées, situées en tout ou en partie vis-à-vis d'icelui, sauf celles dans la rivière Ristigouche.

Ce comté, ainsi borné, comprend la seigneurie de Shoolbred, les cantons de Port-Daniel, Hope, Cox, Hamilton, New Richmond, Maria, Carleton, Nouvelle, Mann, Ristigouche, Matapédia, Patapédia, Milnikek, et Assametquagan, et le territoire non organisé compris dans ces limites. S. R. B. C., c. 75, s. 1, § 36, et 49-50 V., c. 96, s. 5.

*Comté municipal :*

Comprend : Le comté de Bonaventure.

S. R. P. Q. Titre 1er ch. 2. s. 6. Art. 73.

N. B. Le comté comprend les municipalités suivantes telles qu'actuellement bornées et limitées, savoir :

*Paroisses.—Parishes.*

St Bonaventure de Hamilton, St Charles de Caplan.

*Cantons.—Townships.*

Carleton, Hope, Mann, Maria, Matapedia, Ristigouche.

*Parties de cantons.—Parts of townships.*

New-Carlisle, New-Richmond, Paspébiac, Port Daniel Est (East), Port Daniel ouest (West).

MUNICIPALITÉS : Shoolbred.

CHEF-LIEU : New-Carlisle.

**The county of Bonaventure.**

*Electoral division :*

S. R. P. Q. Title 1st. ch. 2. s. 2. Art. 64.

The county of Bonaventure is bounded on the North-East by the county of Gaspé ; on the North-West, partly by the county of Gaspé and partly by the county of Rimouski, on the prolongation of the same rear line until it meets the River Patapedia ; on the West, by the River Patapedia, and on the South, by the River Ristigouche and Baie des Chaleurs, including the nearest islands situated wholly or in part opposite thereto, except the islands in the River Ristigouche.

The county, so bounded, comprises the seigniorie of Shoolbred, the townships of Port Daniel, Hope, Cox, Hamilton, New Richmond, Maria, Carleton, Nouvelle, Mann, Ristigouche, Matapedia, Patapedia, Milnikek, and Assametquagan, and the unorganized territory comprised within these limits. C. S. L. C., c. 75, s. 1, § 36, 49-50 V., c. 96, s. 5.

*Municipal county :*

Comprises : The county of Bonaventure.

S. R. P. Q. Title 1st. ch. 2. s. 6. Art. 73.

N. B. The county comprises the following municipalities as actually bounded and abutted to wit :